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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 06/2009 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 2 DE MARÇ DE 2009 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  06/2009 
Sessió: ordinària 
Data: 2 de març de 2009 
Horari: 11.30 a  14.30 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Pasqual García, Andreu  

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 
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Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Incidències 
 
El Sr. Vecina Castillo s’absenta de la sessió durant el debat dels punts números 6 i 7 de 
l’ordre del dia, reincorporant-se després de la votació del punt núm. 7. 
 
Les Ses. Julve Caldentey i Roman Quetglas s’absenten de la sessió durant el debat i 
votació dels punts 10, 11 i Primera moció d’urgència. 
 
La Interventora Municipal assisteix a la sessió durant el debat i votació dels 1 al 5, 
ambdós inclosos, de l’ordre del dia. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Modificació de l’horari de les sessions ordinàries del Ple de l’Ajuntament. 
2. Lectura i aprovació, si cal, de les actes 03/2009, 04/2009 i 05/2009. 
3. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de gener de 2009. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Urbanisme 
4. Aprovació definitiva d’estudi de detall illeta compresa pels carrers Navegants, Andrea 
Doria, Tramuntana i Ronda de la Copinya, de Porto Cristo. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans 
5. Resolució al·legacions i aprovació definitiva Pressuposts Generals 2009. 
6. Integració d’agents de la policia local als nous grups de Policies. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Cultura, Joventut i Participació Ciutadana 
7. Creació d’un Punt d’Informació Europea (PIE) en el marc del conveni marc de 
col·laboració entre el Consell de Mallorca i el Centre Balears Europa. 
 
Mocions 
8. Dels grups municipals PP i AIPC per a la creació d’una taula de feina que impulsi 
accions per donar cobertura a les persones afectades per la crisi. 
9. Del grup municipal ALM-UM sobre adhesió al conveni marc entre l’Administració 
General de l’Estat i l’Administració de la comunitat autònoma de les Illes Balears per al 
desenvolupament d’una xarxa d’oficines integrades d’atenció al ciutadà en l’àmbit de les 
Illes Balears. 
 
Diversos 
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10. Donant compte de  l’escrit del Consell de Mallorca, Departament de Cooperació Local, 
amb relació a la sol·licitud de previsió d’una major aportació econòmica als municipis amb 
una pluralitat de nuclis de població. 
11. Donant compte de l’escrit de la Conselleria d’Afers Socials, Promoció i Immigració en 
matèria d’Atenció a la Dependència. 
 
Mocions d’urgència: 
I. Moció d’urgència:  Presentada pel Grup Municipal Socialista en motiu del dia 8 de 
març, Dia Internacional de les Dones: 
II. Moció del grup ALM-UM per a l’agilització de la concessió de llicències d’obra 
menor 
 
12. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Modificació de l’horari de les sessions ordinàries del Ple de l’Ajuntament 
 
Proposta de la batlia sobre modificació de l’horari de celebració de les sessions ordinàries 
del Ple de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Llodrà Gayà exposa que la funció dels plens és, per una banda, prendre acords i, 
per una altra, la de controlar a l’equip de govern.  No obstant això, aquesta darrera 
funció no es compleix per manca de temps en els plens ordinaris.  Creu que s’haurien de 
prendre mesures per potenciar la fiscalització a l’equip de govern, flexibilitzar l’horari 
de manera que no acabin a les 12 hores del vespre, començar els plens a les 8 del 
vespre, etc.   Està disconforme amb la modificació de l’horari del ple, ja que només hi 
podran assistir els jubilats i els aturats, i estima, per tant, que s’ha de facilitar 
l’assistència dels ciutadans als plens.   
 
El batle contesta que es va reunir amb els portaveus dels grups polítics per modificar 
l’horari dels plens i passar-los a les 11.30 hores, i, segons va entendre, s’havia arribat a 
un acord entre tots els grups. 
 
El Sr. Gayà Riera contesta al batle que no li va manifestar que estava d’acord amb el 
canvi d’horari del ple. 
 
La Sra. Roman Quetglas tampoc està d’acord amb l’afirmació del batle i, en aquest 
sentit, el Sr. Castellano Gallardo va entendre que el ple que es celebra avui és de prova 
i, en cap cas, suposa una modificació dels horaris.   Afirma que els plens no s’haurien 
de fer en horari de feina sinó els vespres, i que es podrien iniciar a les 20.00 hores. 
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La Sra. Julve Caldentey explica que la Junta de Portaveus es va mostrar predisposta per 
al canvi d’horari.  Entén que la celebració dels plens els vespres és una bona opció, però 
té el problema que finalitza moltes vegades sense arribar als precs i preguntes.  Demana 
que els plens es facin a primera hora del matí i no a mig matí. 
 
El batle contesta que avui s’aprovarà l’acord de modificar l’horari del ple i, després, 
s’intentarà arribar a un consens a la Junta de Portaveus per al funcionament del Ple. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), sis vots en contra 
(Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds) i tres abstencions (ALM-UM): 
 
Modificar l’horari de celebració de les sessions ordinàries del Ple de la corporació en el 
sentit que tindran lloc a les 11.30 hores, en lloc de les 21.00 hores, 
 
 
2. Lectura i aprovació, si cal, de les actes 03/2009, 04/2009 i 05/2009. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana la rectificació de l’acta núm. 3/2009, punt tercer, paràgraf 
tercer, en el sentit d’on diu “aquest sistema que considera il·legal” ha de dir “aquest 
sistema que considera irregular”. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per assentiment: 
 

I 
 
Aprovar l’acta número 03/2009 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el passat dia 2 
de febrer de 2009, amb la rectificació assenyada quan al punt tercer, paràgraf tercer, en el 
sentit de substituir “aquest sistema que considera il·legal” per “aquest sistema que 
considera irregular”. 
 

II 
 

Aprovar l’acta número 04/2009 extraordinària urgent celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat dia 6 de febrer de 2009. 

 
III 
 

Aprovar l’acta número 05/2009 extraordinària urgent celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat dia 20 de febrer de 2009. 

 
 

3. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de gener de 2009. 
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El secretari dóna compte de les resolucions dictades per la batlia en el mes de gener de 
2009. 
 
La Sra. Julve Caldentey pregunta sobre el decret núm. 02/2009 per què s’ha rectificat la  
revisió de preus del transport especial per a persones en el centre d’estades diürnes. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que s’havia aprovat la revisió de preus en un 2,2% quan 
en realitat havia de ser un 2,4%. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en el mes de gener de 2009, inscrites amb els números 01/2009 al 246/2009, 
ambdós inclosos. 
 
 
4. Urbanisme: aprovació definitiva d’estudi de detall illeta compresa pels carrers 
Navegants, Andrea Doria, Tramuntana i Ronda de la Copinya, de Porto Cristo 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre aprovació definitiva d’estudi de 
detall illeta compresa pels carrers Navegants, Andrea Doria, Tramuntana i Ronda de la 
Copinya, de Porto Cristo. 
 
El Sr. Amer Artigues explica el dictamen i destaca que l’estudi de detall permetrà que hi 
hagi un pas públic. 
 
El Sr. Gayà Riera demana quin termini d’execució està previst per executar el pas 
públic. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que el termini anirà en funció de l’execució de l’obra. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, Grup Municipal 
Socialista i PSM-Esquerra-Verds) i tres abstencions (ALM-UM): 
 
Aprovar definitivament  l’estudi de detall presentat per la mercantil Gumator SL, i redactat 
per l’arquitecte Rafel Vidal Fuster, per a la fixació de les alineacions i rasants de la illeta 
compresa pels carrers Navegants, Andrea Doria, Tramuntana i Ronda de la Copinya, de 
Porto Cristo. 
 
 
5. Hisenda i Recursos Humans: resolució al·legacions i aprovació definitiva 
Pressuposts Generals 2009  
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans sobre desestimació 
d’al·legacions i aprovació definitiva dels Pressuposts Generals 2009. 
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El Sr. Bosch Lliteras recorda que el Pressupost es va debatre recentment i es va sotmetre 
a informació pública i en aquest termini els grups municipals ALM-UM i el Grup 
Municipal Socialista  presentaren al·legacions.  Les primeres han estat més puntilloses i 
les segones més genèriques. 
 
El Sr. Castellano Gallardo considera que els Pressupostos presentats no són adients en 
un moment de crisi, destacant que la inversió és nul·la quan hauria de ser totalment el 
contrari. 
 
El Sr. Llodrà Gayà repeteix els mateixos arguments que es varen exposar quan es varen 
aprovar inicialment els Pressupostos, en el següent sentit:  en primer lloc l’equip de 
govern amaga informació a l’oposició;  en segon lloc no són rigorosos, al no coincidir 
les partides amb el que realment es recapta amb la previsió;  en tercer lloc, perquè no es 
té en compte a l’oposició en l’elaboració dels Pressupostos; i, en quart lloc, per l’esperit 
centralista d’una part de l’equip de govern, en concret del PP.   Destaca que no varen 
presentar al·legacions perquè mai l’equip de govern les ha estimades. 
 
La Sra. Julve Caldentey anuncia que no votarà a favor dels Pressupostos perquè l’equip 
de govern no ha acceptat cap de les al·legacions presentades.   Critica els Pressupostos 
al tenir molta despesa corrent i, en canvi, mancar d’inversió, més en un moment de crisi 
econòmica.   Destaca que la partida d’inversió davalla un 30% quan hi ha una previsió 
d’ingressos majors; a més, els Pressuposts no disposen d’una memòria que fixi els 
criteris de concessió de les subvencions;  no conté la despesa corrent;  en definitiva, 
considera que són uns Pressupostos fruit de la desil·lusió.  Així mateix agraeix les 
paraules del Sr. Bosch Lliteras qualificant les seves al·legacions com a “puntilloses”.  
Seguidament procedeix a analitzar en detall les al·legacions presentades que, en resum, 
són les següents: l’increment de les tarifes hauria de ser com a màxim un 3,6%; 
regularització del preu de la utilització de la piscina al no estar justificats els increments;  
augmentar les inversions reals, al menys en un 10% per damunt el pressupost anterior;  
propostes d’inversió real (passeig de Fartàritx, jocs infantils a la barriada del Serralt, 
asfaltat dels carrers de s’Illot, adesament de la plaça Sol i Lluna, ...); l’augment 
d’inversions s’hauria de fer disminuint la partida orgànica de batlia;   augment de la 
inversió de turisme entre un 5% i un 10%;  congelar la pujada de l’IBI i les noves 
retribucions;  augmentar la partida de serveis socials;  augmentar la partida de comerç i 
indústria;  i rebaixa generalitzada de tota la despesa corrent. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que les al·legacions presentades són diferents i en cap cas 
ha estat la seva intenció valorar-les.   A la Sra. Julve Caldentey li recorda que un 60% 
de les al·legacions no estan referides als Pressupostos, sinó a les ordenances fiscals que 
ja estan debatudes i aprovades, amb la qual cosa vol intentar confondre a la gent.   Pel 
que fa a les inversions reals recorda que s’ha aconseguit un consens entre tots els grups 
municipals de les desset obres del Fons Estatal d’Inversió Local;  quan a la critica de 
l’increment de la partida amb la classificació orgànica de batlia, contesta que això és 
degut a que hi ha una partida de 800.000 euros destinada a Foment de l’Ocupació. 
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Respecte a la censura de la disminució de la partida de turisme, assenyala que això és 
degut a la finalització del Pla d’Excel·lència;  destaca que els Pressupostos són realistes 
i adaptats a les necessitats de l’Ajuntament i retreu a la Sra. Julve Caldentey de fer 
demagògia i intentar confondre a la ciutadania.        Al Sr. Llodrà Gayà li contesta que 
no s’ha ocultat informació a l’oposició i que els Pressupostos són precisos i reals.        
Al Sr. Castellano Gallardo li diu que en cap moment ha volgut ofendre’l quan ha 
qualificat de genèrica l’al·legació del Grup Municipal Socialista i que enguany la 
inversió serà molt alta com a conseqüència del Fons Estatal d’Inversió Local, i, 
finalment li diu que si no es poden augmentar les inversions és degut a que les 
corporacions locals estan mal finançades.  
 
El Sr. Castellano Gallardo afirma que l’aprovació dels Pressupostos és l’acte més 
important de l’Ajuntament, i que regeix durant tot l’exercici econòmic. Retreu que el 
govern no ha comptat amb l’oposició, perquè si hagués comptat s’hagués pogut elaborar 
uns Pressupostos més ben fets.  Considera que són excessives les despeses de personal i 
que l’Ajuntament hauria d’intentar consensuar els Pressupostos. 
 
El Sr. Llodrà Gayà assegura que el govern sí que amaga informació a l’oposició i bona 
prova d’això és que el Sr. Gayà té infinites preguntes sense contestar i, per altra banda, 
acusa a l’equip de govern de no haver cercat consens en l’aprovació dels Pressupostos. 
 
La Sra. Julve Caldentey insisteix que són uns Pressupostos que augmenten la despesa 
corrent i davallen la inversió, per això propugna fer una redistribució de partides que els 
faci més racional.  Per acabar, diu que el pressupost d’inversió és ridícul, és un 
pressupost desil·lusionat, sense ambició, i no tenen en compte les al·legacions.   
 
El batle està d’acord que el debat dels Pressupostos és el més important de l’any, però 
de vegades els grups de l’oposició l’utilitzen per fer demagògia i dir mitges veritats per 
confondre a la gent.   Recorda que fa poc temps “Pepiño” Blanco va demanar als grups 
polítics socialistes que donassin el suport en l’aprovació dels Pressupostos en aquests 
moments de crisi econòmica.  Destaca que els Pressupostos són bàsicament de serveis 
socials, ja que és l’àrea més prioritària per aquest equip de govern.  Diu que la seva 
intenció sempre ha estat arribar al màxim consens possible i que bona prova d’això és 
l’acord unànime del Fons d’Inversió.     Al Sr. Llodrà Gayà li indica que espera que 
Palma compleixi la voluntat de Manacor pel que fa al soterrament o no del ferrocarril.  
Pel que fa a l’increment de les retribucions, són fruit dels acords negociats entre els 
treballadors i entre totes les formacions polítiques de l’Ajuntament.  Pel que fa al debat 
de les ordenances en aquest punt, que no hauria de ser procedent, no entén com la Sra. 
Julve Caldentey vol incrementar les despeses d’inversió, per una banda, i disminuir els 
ingressos de l’Ajuntament, per l’altra; i les considera poc series i rigoroses.    Afirma 
que els Pressupostos són realistes i que el problema que té l’Ajuntament és la falta de 
finançament.   Seguidament destaca un ventall d’inversions que haurien de fer les 
administracions superiors, com són la segona fase de l’Institut de Son Fangos, la 
construcció d’un centre d’Alzheimer, d’una escola nova, d’un pavelló esportiu a s’Illot, 
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etc.   Per acabar, afirma que té una clara voluntat de cercar el consens, però que aquest 
també ha de partir dels grups de l’oposició. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC), sis vots en contra 
(ALM-UM i PSM-Esquerra-Verds) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista) 
 
1r. Desestimar les al·legacions presentades pels grups municipals Grup Municipal 
Socialista i ALM-UM al Pressupostos Generals per al 2009. 
 
2n. Aprovar definitivament els Pressupostos Generals de la Corporació per a l’exercici 
2009, integrats per: 

• Pressupost Propi de l'Ajuntament de Manacor xifrat en 38.090.960,21 euros. 
• Pressupost de la Institució Pública del Teatre Municipal xifrat en 226.329,00 

euros. 
• Pressupost de l'Escola Municipal de Mallorquí, xifrat en 102.769,27 euros. 
• Pressupost del Patronat Municipal d'Esports, xifrat en 661.332,48 euros. 
• Pressupost de l’Institut Públic Antoni M. Alcover, xifrat en 153.500,00euros. 
• Estat de previsió d’ingressos i despeses de l’Empresa de Serveis del Municipi de 

Manacor SA, xifrat en 604.310,36 euros. 
• Bases d'execució. 
• Plantilles de llocs de treball (funcionari i personal laboral fix). 
• Relació de personal laboral temporal per serveis. 

 
PRESSUPOST PROPI 2009 

 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
1 
2 
3 
4 
5 

Operacions corrents 
Impostos directes 
Impostos indirectes 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

Total operacions corrents 

 
14.633.704,84 
 1.204.455,70 
9.435.428,75 
9.558.774,80 

520.006,00 
35.352.370,09 

 
7 
8 
9 
 

Operacions de capital 
Transferències de capital 
Actius financers 
Passius financers 

Total operacions de capital 

 
765.490,26 
60.000,00 

1.913.099,86 
2.738.590,12 

 Total general 38.090.960,21 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
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Capítol Descripció Totals 
 
1 
2 
3 
4 

Operacions corrents 
Despeses de personal 
Despeses en béns corrents i de serveis 
Despeses financeres 
Transferències corrents 

Total operacions corrents 

 
14.714.186,44 
15.346.922,68 

570.362,48 
2.481.026,13 

33.112.497,73 
 
6 
7 
8 
9 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 
Transferències de capital 
Actius financers 
Passius financers 

Total operacions de capital 

 
1.477.575,83 
1.527.786,79 

60.000,00 
1.913.099,86 
4.978.462,48 

 Total general 38.090.960,21 
 

 
PRESSUPOST INSTITUT PÚBLIC TEATRE MUNICIPAL 2009  

 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
3 
4 
5 
 

Operacions corrents 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

Total operacions corrents 

 
69.500,00 

156.825,00 
 1,00 

226.326,00 
 
7 
 

Operacions de capital 
Transferències de capital 

Total operacions de capital 

 
3,00 
3,00  

 Total general 226.329,00 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
2 

Operacions corrents 
Despeses en béns corrents i de serveis 

Total operacions corrents 

 
214.329,00 
214.329,00 

 
6 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 

Total operacions de capital 

 
12.000,00 
12.000,00 

 Total general 226.329,00 
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PRESSUPOST ESCOLA MUNICIPAL DE MALLORQUÍ 2009  

 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
3 
4 
5 
 

Operacions corrents 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

Total operacions corrents 

 
17.000,00 
85.763,26 

6,01 
102.769,27 

 Total general 102.769,27 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
2 
3 

Operacions corrents 
Despeses en béns corrents i de serveis 
Despeses financeres 

Total operacions corrents 

 
99.479,22 

30,05 
99.509,27 

 
6 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 

Total operacions de capital 

 
3.260,00 
3.260,00 

 Total general 102.769,27 
 

 
PRESSUPOST PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS 2009 

 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
3 
4 
5 
 

Operacions corrents 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

Total operacions corrents 

 
14.001,00 

544.117,48 
53.208,00 

611.326,48 
 
7 
 

Operacions de capital 
Transferències de capital 

Total operacions de capital 

 
50.006,00 
50.006,00 

 Total general 661.332,48 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
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Capítol Descripció Totals 
 
2 
4 

Operacions corrents 
Despeses en béns corrents i de serveis 
Transferències corrents 

Total operacions corrents 

 
390.714,34 
208.751,00 
599.465,34 

 
6 
7 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 
Transferències de capital 

Total operacions de capital 

 
50.000,00 
11.867,14 
61.867,14 

 Total general 661.332,48 
 

 
PRESSUPOST INSTITUCIÓ PÚBLICA ANTONI MARIA ALCOVER 2009  

 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
4 
 

Operacions corrents 
Transferències corrents 

Total operacions corrents 

 
93.500,00 
93.500,00 

 
7 
 

Operacions de capital 
Transferències de capital 

Total operacions de capital 

 
60.000,00 
60.000,00 

 Total general 153.500,00 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
2 

Operacions corrents 
Despeses en béns corrents i serveis 

Total operacions corrents 

 
93.500,00 
93.500,00 

 
6 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 

Total operacions de capital 

 
60.000,00 
60.000,00 

 Total general 153.500,00 
 

 
PREVISIÓ D’INGRESSOS I DESPESES EMPRESA DE SERVEIS DEL 

MUNICIPI DE MANACOR SA 2009 
 
Previsió ingressos 604.310,36 
Previsió despeses 604.310,36 
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3r. Publicar, resumit per capítols, el Pressupost General definitivament aprovat, en el 
Butlletí Oficial de les Illes Balears, i remetre còpia a l’Administració de l’Estat i a la 
Comunitat Autònoma de les Illes Balears, de conformitat amb l’article 169.4 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004. 
 
 
6. Hisenda i Recursos Humans: integració d’agents de la policia local als nous grups 
de Policies  
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans sobre integració 
d’agents de la policia local als nous grups de Policies. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per assentiment: 
 
Integrar en els nous grups corresponents gaudint dels drets propis de la carrera 
administrativa però solament en els termes prevists al Decret 59/2006, d’1 de juliol, de 
regulació dels cursos prevists en les disposicions transitòries de la Llei 6/05: 
 
- Pedro Gili Barceló, agent de policia amb caràcter de funcionari de carrera en propietat 
en situació de servei actiu, la integració en el grup C (actualment C1) a la categoria de 
policia, gaudint dels drets propis de la carrera administrativa solament amb els efectes 
prevists a l’article 8.4 i 11 del decret 59/2006, d’1 de juliol, en virtut del certificat emès 
per l’EBAP, amb data 6 de febrer de 2009, que certifica que reuneix els requisits per ser 
declarat exempt de la realització del curs d’equivalència i de dispensa del grup C previst 
a l’art. 16.1.b) del Decret 59/2006, d’1 de juliol. 
 
- Antoni Gayà Vives, agent de policia amb caràcter de funcionari de carrera en propietat 
en situació de servei actiu, la integració en el grup C (actualment C1) a la categoria de 
policia, gaudint dels drets propis de la carrera administrativa solament amb els efectes 
prevists a l’article 8.4 i 11 del decret 59/2006, d’1 de juliol, en virtut del certificat emès 
per l’EBAP, amb data 6 de febrer de 2009, que certifica que reuneix els requisits per ser 
declarat exempt de la realització del curs d’equivalència i de dispensa del grup C previst 
a l’art. 16.1.b) del Decret 59/2006, d’1 de juliol. 
 
 
7. Cultura, Joventut i Participació Ciutadana: creació d’un Punt d’Informació 
Europea (PIE) en el marc del conveni marc de col·laboració entre el Consell de 
Mallorca i el Centre Balears Europa 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Cultura, Joventut i Participació Ciutadana sobre 
creació d’un Punt d’Informació Europea (PIE) en el marc del conveni marc de 
col·laboració entre el Consell de Mallorca i el Centre Balears Europa. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per assentiment: 
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a) Crear el Punt d’Informació Europea (PIE) en el marc del conveni de col·laboració signat 
entre el Consell de Mallorca i el Centre Balears Europa  mitjançant el qual es pretén, entre 
altres finalitats difondre la informació que emana de les institucions europees; i habilitar 
l’espai físic adient per dur a terme aquests serveis a favor dels ciutadans.  Aquest punt es 
localitzarà a la Biblioteca Municipal (plaça convent, núm. 1, de Manacor). 
 
b) Que la Biblioteca Municipal, a partir dels seus recursos humans i materials, assumeixi 
les tasques del Punt d’Informació Europea; i nomenar al Sr. Antoni Ferrer Febrer, cap del 
servei de biblioteques, responsable tècnic del PIE. 
 
c) Designar la regidora de Cultura com a representant polític per tal de fer-se càrrec de la 
direcció del PIE i que esdevengui l’interlocutora amb el Consell de Mallorca i amb el 
Centre Balears Europa. 
 
d) Donar trasllat d’aquest acord al Consell de Mallorca i al Centre Balears Europa als seus 
efectes pertinents. 
 
 
8. Moció dels grups municipals PP i AIPC per a la creació d’una taula de feina que 
impulsi accions per donar cobertura a les persones afectades per la crisi. 
 
Moció dels grups municipals PP i AIPC per a la creació d’una taula de feina que impulsi 
accions per donar cobertura a les persones afectades per la crisi, de data 18 de febrer de 
2009, amb RGE 2417 de 19.02.2009: 
 

“ MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS PP, AIPC PER A LA CREACIÓ 
D’UNA TAULA DE FEINA QUE IMPULSI ACCIONS PER DONAR 
COBERTURA A LES PERSONES AFECTADES PER LA CRISI 
 
Des de l’àrea de Serveis Socials de l’Ajuntament de Manacor es veu necessari 
donar a conèixer quina és la situació actual dels SS SS. Ens hi obliga el notable 
increment de demandes provocades per la situació de crisi en la qual es troba la 
societat i també la necessitat que té l’Administració Local, de manera conjunta 
amb les administracions supramunicipals, d’activar accions innovadores 
alternatives a les que hi ha actualment. Aquestes noves accions han de sorgir de 
la realitat social del dia a dia i han de tenir un caràcter multidimensional que 
impliqui l’aportació tècnica i econòmica de les distintes administracions. 
 
Els serveis socials municipals estan organitzats en: 

- Servei d’infància i família 
- Servei d’immigració 
- Servei d’inserció sociolaboral 
- Servei d’atenció a la dependència 
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- Servei d’atenció a la població general 
- Servei de la zona costanera (ofereix tots els serveis anteriors i està 

ubicada a Porto Cristo) 
 
Els darrers anys ens hem trobat que alguns usuaris d’aquests serveis, en un 
moment concret, han fet una sol·licitud d’ajuda econòmica puntual. LA 
concessió d’aquesta ajuda sempre ha anat condicionada del compliment d’un 
“Pla de feina” elaborat pel professional del servei en qüestió. Aquest pla de feina 
podia ser: recerca de feina, seguir un pla de formació, treballar les habilitats 
socials, etc. 
Aquest pla de feina dóna l’opció a les persones de millorar alguns aspectes de la 
seva situació social, familiar, laboral, etc. Amb l’objectiu d’evitar que es 
repeteixi aquesta situació en el futur. 
 
Al llarg dels darrers mesos, però, la situació de crisi ha fet que el nombre de 
persones que venen a SS SS cercant ajuda hagi augmentat notablement. En 
concret els tres darrers mesos han entrat 90 casos que no ho haurien fet si no fos 
per la situació de crisi. Per això, s’ha arribat al punt de tenir alguns dels nostres 
serveis totalment col·lapsats. 
 
Les demandes de molts d’aquests nous usuaris, són diferents a les que es feien 
fins ara. Aquests demanen ajuda perquè tenen una ordre de desnonament del seu 
habitatge, perquè els tallen la corrent elèctrica, perquè no poden pagar la 
hipoteca ni el menjar, etc. Aquesta situació no es pot resoldre amb una ajuda 
puntual i un pal de feina com es venia fent fins ara. Aquests casos requereixen 
una intervenció integral de totes les àrees: laboral, habitatge, de formació, etc. 
L’objectiu ha de ser capacitar aquestes persones perquè puguin recuperar el 
control de la seva situació i al mateix temps dotar-los d’instruments que els 
donin estabilitat a llarg termini. 
 
És evident que l’Ajuntament, tant pel que fa a les seves competències com a la 
seva capacitat econòmica, no pot fer front d’una manera aïllada a aquesta nova 
situació. Però creim que tenim la responsabilitat de fer una anàlisis de la situació 
i de fer arribar a les administracions supramunicipals les nostres propostes 
d’actuació. 
 
Per això presentam aquesta moció al Ple de l’Ajuntament de Manacor amb el 
següent ACORD: 
 
Instar el Govern de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears a la creació 
d’una Taula de feina composta per: 

- Conselleria d’habitatge 
- Conselleria de treball 
- Conselleria d’afers socials 
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- Conselleria d’educació 
- Institut Mallorquí d’Afers Socials 

 
L’objectiu d’aquesta taula hauria de ser dissenyar una intervenció al Municipi on 
cada una d’aquestes Conselleries aporti una part per aconseguir el procés de 
capacitació individual i/o familiar de manera que es faci una feina transversal en 
la qual totes les accions estiguin lligades i supervisades. 
 
Els portaveus dels grups municipals PP, AIPC 
 
Manacor, 18 de febrer de 2009“ 

 
La Sra. Riera Mascaró explica la moció. 
 
El batle apunta que han consultat aquesta proposta amb el Govern de les Illes Balears i 
pròximament tindran una reunió amb el Sr. Moragues, el qual ha manifestat que té un 
cert interès en la creació d’aquesta taula de feina. 
 
La Sra. Roman Quetglas considera interessant la moció.  Fa esment a la voluntat de 
consens del Govern de les Illes Balears, com ha estat en el cas de les obres de l’antic 
quarter dels Sementals, de Foment de l’Ocupació, de la construcció d’una escola de 
primària, etc.  Critica l’Ajuntament de Manacor hagi davallat la inversió en serveis 
socials en un 13% i que s’hagin aprovat taxes per a la prestació dels serveis socials, i, 
per tant, considera que estan fent el contrari que estan demanant al Govern de les Illes 
Balears. 
 
La Sra. Riera Mascaró afirma que no són certes les xifres donades per la Sra. Roman 
Quetglas, perquè la partida de serveis socials ha augmentat un 5% i no disminuït, i, pel 
que fa a l’aprovació de taxes, l’únic que ha fet l’Ajuntament és complir un acord plenari 
de cobrar unes taxes que ja estaven aprovades, però que en cap cas es deixarà de prestar 
el servei a cap persona per manca de recursos econòmics.   Considera que els serveis 
socials haurien d’anar coordinats amb la resta de serveis supramunicipals, per la qual 
cosa la taula de feina proposada podria fer un disseny de la intervenció municipal. 
 
El Sr. Pasqual García no dubta de la bona voluntat de la moció, però té alguns dubtes al 
considerar que seria més convenient iniciar  converses amb l’Administració del Govern 
i el Consell Insular i arribar a acords.   Pregunta qui ha de supervisar la taula de feina i, 
per acabar, estima que hauria de fer-se primer una proposta tècnica i, després, estudiar-
la en la Junta de Portaveus. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que ja s’han iniciat les converses amb responsables del 
Govern i l’IMAS i s’ha demanat per escrit una reunió amb el conseller de Presidència.  
Per altra banda, no han dit encara qui ha de liderar aquesta taula i que, en tot cas, estarà 
a allò que en el seu moment s’acordi. 



 16

 
La Sra. Julve Caldentey estima molt encertada la proposta a l’estimar que l’Ajuntament 
no pot donar doblers de forma aleatòria;  està d’acord en que es faci un diagnòstic de la 
situació, si bé prega que no succeeixi com a altres vegades i que es duguin a terme les 
propostes.  En conseqüència, dóna el seu suport i espera que surti un diagnòstic, per 
després actuar procedentment. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que el que es pretén és optimitzar els serveis socials i 
que la feina de diagnòstic es realitzés d’una forma conjunta i ràpida, per prendre accions 
immediatament. 
 
La Sra. Roman Quetglas manifesta la seva posició favorable a la proposta, no obstant 
això, creu que és insuficient l’increment del 5% de la despesa de serveis socials, i no 
entén aplicar les taxes per a l’atenció domiciliària. en la situació actual. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per assentiment: 
 
Instar el Govern de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears a la creació d’una Taula 
de feina composta per: 
 

- Conselleria d’Habitatge 
- Conselleria de Treball 
- Conselleria d’Afers Socials 
- Conselleria d’Educació 
- Institut Mallorquí d’Afers Socials 

 
L’objectiu d’aquesta taula hauria de ser dissenyar una intervenció al Municipi on cada 
una d’aquestes Conselleries aporti una part per aconseguir el procés de capacitació 
individual i/o familiar de manera que es faci una feina transversal en la qual totes les 
accions estiguin lligades i supervisades. 

 
 
9. Moció del grup municipal ALM-UM sobre adhesió al conveni marc entre 
l’Administració General de l’Estat i l’Administraci ó de la comunitat autònoma de les 
Illes Balears per al desenvolupament d’una xarxa d’oficines integrades d’atenció al 
ciutadà en l’àmbit de les Illes Balears. 
 
Moció del grup municipal ALM-UM sobre adhesió al conveni marc entre l’Administració 
General de l’Estat i l’Administració de la comunitat autònoma de les Illes Balears per al 
desenvolupament d’una xarxa d’oficines integrades d’atenció al ciutadà en l’àmbit de les 
Illes Balears, de data 18 de febrer de 2009, i amb número de RGE 2583 de 20.02.2009: 

 
“Catalina Julve Caldentey, regidora portaveu del grup municipal ALM.-UM i 
d’acord amb allò que preveu el RD 2568/1986, de 28 de novembre, Reglament 
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d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, presenta la 
següent proposta de moció per al seu debat i posterior aprovació en el proper 
plenari ordinari del mes de març: 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
L’Administració té la responsabilitat de millorar l’atenció al ciutadà.  A dia d’avui, 
la ciutadania precisa sovint de la presentació de documentació per a molts de 
procediments administratius davant les institucions públiques.  És un fet que 
l’existència de diferents administracions d’àmbit estatal, autonòmic, insular i local, 
amb una concurrència multilateral en mols de casos, obligui al ciutadà a un autèntic 
marató d’obstacles a l’hora de tramitar qualsevol sol·licitud entre diferents 
administracions amb una despesa de temps i dedicació personal que, a més, no 
tothom sap diferenciar.  Massa sovint tenim la sensació que l’Administració en lloc 
de facilitar la gestió ens la complica.  Per tant, qualsevol actuació que millori 
l’agilització i facilitació de la tramitació i gestió administrativa ha de ser de 
benvinguda. 
 
En aquest sentit, la resolució de 7 de gener de 2008, per la qual se publica el 
Conveni Marc entre l’Administració General de l’Estat i l’Administració de la 
CAIB pel desenvolupament d’una xarxa d’oficines integrades d’atenció al ciutadà, 
pretén precisament resoldre aquesta situació.  Dit conveni preveu que els ciutadans 
puguin tramitar la documentació administrativa a través d’una única finestra, que 
en aquest cas, és la més propera i avinent, és a dir, la municipal.  Amb aquest 
conveni els ciutadans de Manacor estalviaran temps i maldecaps ja que a través del 
registre municipal de l’Ajuntament podran presentar de forma centralitzada la 
documentació dirigida a qualsevol òrgan de l’Administració General de l‘Estat o de 
l’administració de la nostra comunitat autònoma, incloses les entitats de dret públic 
vinculades, independentment de la seva ubicació territorial. 
 
A data d’avui, són ja 44 els Ajuntaments que s’han adherit a aquest conveni marc, 
els ciutadans dels quals ja gaudeixen d’aquestes facilitats i avantatges. 
 
En conseqüència, volem proposar al plenari i per a la seva discussió i aprovació la 
següent: 
 
MOCIÓ 
 
El Ple de l’Ajuntament de Manacor proposa i aprova l’adhesió al conveni marc 
entre l’Administració General de l’Estat i l’Administració de la Comunitat 
Autònoma de les Illes Balears per al desenvolupament d’una xarxa d’oficines 
integrades d’atenció al ciutadà en l’àmbit territorial de les Illes Balears d’acord 
amb el protocol d’adhesió previst en el mateix. 
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Manacor, 18 de febrer de 2009.  La portaveu d’ALM-UM. Sgt. Catalina Julve 
Caldentey”. 

 
El batle indica que abans d’aprovar la proposta s’hauria de fer una valoració econòmica 
del seu cost i demana a la Sra. Julve Caldentey que retiri la moció perquè es passi a 
estudi en la comissió informativa corresponent.  De totes maneres considera interessant 
la moció. 
 
La Sra. Julve Caldentey recorda hi ha 44 municipis de les Illes que han subscrit el 
conveni i creu que és poc seriosa la proposta del batle de deixar l’assumpte damunt la 
taula perquè l’equip de govern ha tingut temps d’estudiar-la. 
 
El batle reitera a la Sra. Julve Caldentey que deixi l’assumpte damunt la taula i es 
compromet a que s’estudiï de forma ràpida. 
 
La Sra. Julve Caldentey, com a prova de no voler fer demagògia l’assumpte, accepta 
retirar l’assumpte perquè passi a estudi en una comissió informativa. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per assentiment: 
 
Deixar damunt la taula la moció del grup municipal ALM-UM sobre adhesió al conveni 
marc entre l’Administració General de l’Estat i l’Administració de la comunitat autònoma 
de les Illes Balears per al desenvolupament d’una xarxa d’oficines integrades d’atenció al 
ciutadà en l’àmbit de les Illes Balears; i que es procedeixi a informar el cost econòmic i a 
dictaminar per la comissió informativa corresponent. 
 
 
10. Donant compte de  l’escrit del Consell de Mallorca, Departament de Cooperació 
Local, amb relació a la sol·licitud de previsió d’una major aportació econòmica als 
municipis amb una pluralitat de nuclis de població. 
 
Es dóna compte de l’escrit del Consell de Mallorca, Departament de Cooperació Local, 
amb relació a la sol·licitud de previsió d’una major aportació econòmica als municipis amb 
una pluralitat de nuclis de població. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de  l’escrit del Consell de Mallorca, Departament 
de Cooperació Local, amb relació a la sol·licitud, del Ple de l’Ajuntament acordada en 
sessió de data 1 de desembre de 2008, de previsió d’una major aportació econòmica als 
municipis amb una pluralitat de nuclis de població, indicant que: “el vigent Reglament de 
Cooperació Municipal del Consell de Mallorca (BOIB núm. 127, de 11-09-2008), preveu a 
l’article 6 que “les entitats locals amb varis nuclis de població podran presentar un projecte 
per cada nucli de població en el ben entès que el percentatge d’aportació del Consell 
Insular de Mallorca a aquestes obres es calcularà sobre el total de la població del municipi” 
i que “l’aportació total anual del Consell Insular de Mallorca a  les obres d’aquestes 
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entitats locals amb varis nuclis de població no podrà ser superior a l’aportació mitjana 
anual per entitat local incrementada en un 5%”. 
 
 
11. Donant compte de l’escrit de la Conselleria d’Afers Socials, Promoció i 
Immigració en matèria d’Atenció a la Dependència. 
 
Es dóna compte de l’escrit de la Conselleria d’Afers Socials, Promoció i Immigració en 
matèria d’Atenció a la Dependència. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’escrit de la Conselleria d’Afers Socials, 
Promoció i Immigració del Govern de les Illes Balears, en contestació a la  petició del Ple 
de l’Ajuntament de 12 de gener de 2009 sobre construcció d’un centre especialitzat en 
Alzheimer a Manacor, agraint l’interès i la col·laboració en matèria d’Atenció a la 
Dependència, i que les necessitats en aquest camp i, especialment pel que fa al col·lectiu de 
persones afectades de malaltia d’Alzheimer i el seu entorn, s’hauran d’intentar resoldre 
amb col·laboració de totes les administracions, i que no obstant, les carències i la seva 
resolució seran considerades amb la prioritat que sigui possible en aquelles inversions que 
es duen a terme, tenint en compte les necessitats dels col·lectius afectats i la 
territorialització del servei i dels criteris de planificació. 
 
 
Mocions d’urgència: 
 
Primera Moció d’urgència presentada pel Grup Municipal Socialista en motiu del 
dia 8 de març, Dia Internacional de les Dones: 
 
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista en data 26 de febrer de 2009, amb el 
número 2828 del RGE: 
 

“D’acord i a l’empara del previst en el Reglament d’Organització, Funcionament 
i Règim Jurídic de les Entitats Locals, el Grup Municipalista de l’Ajuntament de 
Manacor desitja sotmetre a la consideració del Ple la següent MOCIÖ: 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Un any més celebram la commemoració del 8 de març, Dia Internacional de la 
Dona i, com cada any, hem de seguir la ingent tasca desenvolupada per milers i 
milions de dones que contribuïren amb el seu treball, esforç i en molt casos amb 
les seves vides, a la defensa del feminisme, de la Igualtat i dels drets de les 
dones. 
 
Gràcies a aquest gran esforç col·lectiu de les dones del passat i del present, s’han 
aconseguit gran avanços, però hem de ser conscients de que encara queda un 
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llarg camí per recórrer. Tot i que ens hem dotat d’instruments legislatius 
fonamentals, l’actual situació de crisi econòmica, que perjudica tant a homes 
com a dones, fa que els nostres esforços hagin d’anar units per, junts, aconseguir 
superar aquest delicat moment, i aconseguir la cohesió i la justícia social, per al 
bé de tota la societat. 
 
Per això, hem d’estar més vigilants, encara més, no només per no donar passes 
enrere en els drets adquirits, sinó per assentar els fonaments d’un nou i necessari 
model econòmic i social més equitatiu i més igualitari: La transformació 
imprescindible de l’Estat ha d’incorporar necessàriament l’experiència, 
coneixements i valors de les dones: No ens podem permetre perdre aquell 
enorme potencial. 
 
L’actual situació de crisi econòmica ha posat en evidència la insuficiència d’un 
sistema en el que, a més d’altres problemes, també existeixen importants  
bretxes de gènere. És el moment d’assentar un nou model econòmic i social 
centrat en les persones i el seu benestar. Un nou model que sorgeixi del concepte 
de desenvolupament sostenible, de la igualtat real i efectiva i de la plena 
incorporació d’homes i dones com l’element clau de productivitat i eficiència al 
afavorir la utilització de tota la població. Una societat moderna que es defineix 
com democràtica no pot prescindir ni de la capacitat ni del talent ni de la 
formació de la meitat de la seva població, les dones. 
 
Per tot això, el PSOE es proposa mantenir i continuar potenciant, com a tasca 
ineludible de la nostra societat positives per l’accés i manteniment de les dones 
en el mercat laboral, en la igualtat de condicions en quant a salari i qualitat en 
l’ocupació; la promoció de polítiques pel foment de la igualtat en l’accés als 
llocs de responsabilitat en les empreses i la posada en marxa de campanyes 
informatives i de sensibilització sobre corresponsabilitat i conciliació de la vida 
laboral i personal. 
 
La corresponsabilitat i la col·laboració entre totes les administracions públiques fa 
necessari un compromís, també i fonamentalment dels Governs autonòmics (que 
tenen transferida la responsabilitat en matèria d’igualtat) per aconseguir la Igualtat 
efectiva). 
 
Per això, el Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de Manacor presenta la 
següent MOCIÓ per la seva consideració i acceptació pel Ple Municipal dels 
SEGÜENTS ACORDS: 
 

1. L’Ajuntament de Manacor aplicarà les polítiques públiques des de la 
perspectiva de gènere en cada una de les seves actuacions. 
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2. L’Ajuntament de Manacor emprendrà accions per augmentar la 
participació i manteniment de les dones el mercat laboral i, especialment, 
en els sectors estratègics. 

3. L’Ajuntament de Manacor intensificarà els recursos per a fomentar la 
formació i l’autoocupació femenina en els sectors econòmics emergents. 

4. L’Ajuntament de Manacor potenciarà la participació de les dones en els 
projectes d’I+D+I. 

5. L’Ajuntament de Manacor afavorirà la participació i el protagonisme de 
les dones en la Societat de la Informació i les Noves Tecnologies tant 
com a usuàries com a productores de continguts. 

6. Instar al Govern de les Illes Balears a continuar treballant, comptant amb 
els estudis i els recursos que siguin necessaris, en favor de les polítiques 
d’igualtat. 

7. Instar al Govern de les Illes Balears, sobre la base de les polítiques 
d’igualtat executades, a resoldre les possibles deficiències detectades, 
especialment en la lluita contra la violència de gènere a la nostra 
Comunitat Autònoma. 

8. I instar al Govern de les Illes Balears a treballar i col·laborar activament 
amb l’Administració Central i amb les Administracions locals, a fi 
d’aconseguir que la nostra Comunitat Autònoma sigui un autèntic 
referent en la consecució de la igualtat real i efectiva a l’Estat. 

 
Manacor a 26 de febrer de 2009,- firma il·legible”. 

 
La Sra. Morey Fernández justifica la urgència amb motiu que el proper dia 8 de març és 
el dia internacional de les dones. 
 
El Sr. Bosch Lliteras creu que és convenient conèixer les repercussions econòmiques 
que implica la moció i recorda a la Sra. Morey Fernández que altres anys el que s’ha fet 
és una declaració institucional en favor del Dia Internacional de la Dona. 
 
La Sra. Morey Fernández considera que els acords que es proposen són el suficientment 
genèrics, i, per tant, no suposen una repercussió econòmica. 
 
El batle apunta que per al Dia Internacional de la Dona s’ha fet, altres vegades, una 
declaració conjunta i la moció que presenta el Grup Municipal Socialista hauria 
d’estudiar-se en una comissió informativa. 
 
La Sra. Morey Fernández està d’acord amb retirar l’assumpte sempre que hi hagi un 
compromís de dur-lo en el proper plenari. 
 
Queda retirada la moció presentada pel Grup Municipal Socialista en motiu del dia 8 de 
març, Dia Internacional de les Dones, perquè passi a informe de la Comissió 
Informativa corresponent. 
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Segona Moció d’urgència presentada pel grup ALM-UM per a l’agilització de la 
concessió de llicències d’obra menor 
 
Moció presentada pel grup ALM-UM en data 23 de febrer de 2009, amb el número 
2641 del RGE: 

 
“La crisi econòmica, que pateix el nostre municipi, especialment en el sector de 
la construcció entre d’altres, requereix de mesures urgents i eficients per tal de 
reactivar l’economia i donar un impuls a l’activitat que se’n deriva de la 
construcció. 
 
En el darrer any, el visat de projectes, tant d’obra major com d’obra menor al 
nostre municipi han caigut en picat. L’Ajuntament de Manacor, conscient 
d’aquesta situació coyuntural, que està afectant no solsment als picapedrers i 
promotors sino també a tots els oficis que se’n beneficien de la construcció, ha 
de mostrar especial sensibilitat per ajudar a frenar aquesta tendència que acaba 
per afectar a un dels principals motors de la nostra economia en el Llevant, a i  la 
destrucció de molts llocs de feina.  
 
Cal destacar, que l’atur a Manacor, afecta de manera molt directa al sector de la 
construcció, que n’es dels més afectats per la crisi econòmica.  
 
Les llicències d’obra municipals, experimenten un retràs considerable per motius 
varis, que en el parer del grup municipal ALM-UM es podrien  reactivar amb 
una sèrie de mesures, una de les quals és la de agilitzar la concessió dels 
permisos en obra menor.  
 
Atès que l’Ajuntament acumula llicències d’obra menor sense concedir 
 
Atès, que altres Ajuntaments de la illa han engegat  amb èxit plans de xoc per 
agilitzar les llicències d’obra. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Manacor ACORDA: 
 
1.- Iniciar els procediments administratius per concedir les llicències d’obra 
menor en 24 hores, una vegada revisada i aportada tota la documentació per part 
del demandant. 
 
2.- Posar els mitjans a l’abast per tramitar les llicències d’obra menor. 
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3.- Comunicar l’acord a la Associació de Constructors i Promotors i anunciar 
públicament la mesura administrativa per tal que els ciutadans n’estiguin 
assabentats.  
 
Manacor, 23 de febrer de 2009. Catalina Julve Caldentey”. 

 
La Sra. Julve Caldentey justifica l’acord amb motiu de la necessitat d’agilitzar la 
concessió de llicències d’obra en aquests moments de crisi. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per assentiment declarar la urgència d’aquesta moció. 
 
La Sra. Julve Caldentey explica la moció en el sentit que la situació de crisi actual 
afecta especialment al sector de la construcció i, a l’igual que altres ajuntaments com el 
de Palma, s’haurien de posar en marxa procediments més àgils en l’autorització d’obres. 
 
El batle contesta que la setmana passada l’equip de govern va adoptar una sèrie de 
mesures per donar més rapidesa a totes les llicències i no només a les llicències d’obres 
menors. 
 
El Sr. Amer Artigues aclareix que s’ha arribat a un principi d’acord amb l’Associació de 
Constructors perquè revisi la documentació administrativa de les llicències d’obres a fi 
que pugui comprovar-se que estigui completa i, en principi, a aquesta documentació 
revisada per l’Associació es donarà una preferència en la seva tramitació.   Pel que fa a 
les llicències d’obres majors també tindran prioritat aquelles que l’Associació de 
Constructors acrediti que estan pendents de més finançament i que sigui urgent l’inici 
de la construcció.  També exposa que una altra mesura serà reunir-se el Col·legi 
d’Arquitectes i d’Arquitectes Tècnics per evitar que la documentació presentada pels 
arquitectes sigui deficient.  Assenyala que altres mesures presses són en matèria de 
llicències en sòl rústic, remetre-les immediatament al Consell de Mallorca sense revisar 
la documentació, aprovar les llicències d’obra major per decret i que els tècnics 
d’Urbanisme facin hores extraordinàries per evitar el retard existent en aquests 
moments.  
 
La Sra. Julve Caldentey està d’acord amb les iniciatives presses per l’equip de govern. 
 
El Sr. Gayà Riera desconeix com es podrà solucionar el retard en la concessió de 
llicències d’obres, ja que fa poc es va jubilar l’arquitecte Sr. Terrassa i, per altra banda, 
l’arquitecte Sra. Gelabert i l’arquitecte Sr. Planes han deixat l’Ajuntament de Manacor. 
 
El batle està d’acord amb la moció si suprimeix la referència a “les 24 hores” al 
considerar que no es pot enganyar al ciutadà, ja que la majoria de les vegades que 
motiven el retràs són les deficiències en la documentació presentada. 
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La Sra. Julve Caldentey està d’acord en suprimir la referència a les 24 hores i introduir 
la paraula “urgència”. 
 
La Sra. Roman Quetglas manifesta el seu acord amb la moció presentada. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per assentiment, amb la rectificació aprovada: 
 
1r. Iniciar els procediments administratius per concedir les llicències d’obra menor amb 
urgència, una vegada revisada i aportada tota la documentació per part del demandant. 

 
2n.  Posar els mitjans a l’abast per tramitar les llicències d’obra menor. 

 
3r. Comunicar l’acord a l’Associació de Constructors i Promotors i anunciar 
públicament la mesura administrativa per tal que els ciutadans n’estiguin assabentats.  
 
 
12. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
Preguntes presentades per escrit pel Grup Municipal Socialista  mitjançant escrit de data 
26 de febrer de 2009, amb el núm. 2827 del RGE: 
 

“1. Tràmits que ha realitzat l’Ajuntament en relació a l’antena de telefonia mòbil 
instal·lada a la barriada de Fartàritx. 
 
2.Estat actual en què es troba la tramitació de l’ampliació del cementeri 
municipal. 
 
3. Situació actual en què es troba el CTT. 
 
4. Gestions realitzades per a la millora de la qualitat de l’aigua a la xarxa 
pública”. 

 
A la primera pregunta, contesta el Sr. Vecina Castillo en el sentit que l’Ajuntament va 
precintar l’antena de telefonia mòbil instal·lada a la barriada de Fartàritx i no disposa, en 
conseqüència, d’energia elèctrica per al seu funcionament. 
 
A la segona pregunta, el Sr. Nicolau Girart contesta que hi ha un projecte d’ampliació 
del cementeri municipal, al qual el Consell Insular ha de concedir l’interès general i que, 
una vegada s’obtengui, com a conseqüència de l’actual crisi segurament s’executarà 
parcialment.       La Sra. Roman Quetglas manifesta que li agradaria conèixer el projecte 
d’ampliació del cementeri i que s’estudiï en la comissió informativa d’Urbanisme.    El 
batle recull el prec de la Sra. Roman i que la intenció de l’Ajuntament és executar el 
projecte d’ampliació del Cementeri.      El Sr. Amer Artigues apunta que l’Ajuntament 
ha encomanat la redacció del projecte d’instal·lació. 
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A la quarta pregunta, el Sr. Mesquida Ferrando contesta en el sentit que s’ha reunit amb 
l’empresa Aguas Manacor, la qual li ha manifestat que s’està pendent de la posada en 
funcionament d’un nou pou d’aigua que reduirà els nivells de nitrats d’aigua 
subministrada. 
 
A la tercera pregunta,  contesta el batle que la setmana passada el conseller d’Esports va 
agrair a l’Ajuntament la seva col·laboració prestada.   La Sra. Febrer Gelabert explica 
que el Centre de Tecnificació de Tennis es troba en la mateixa situació que fa un mes, 
on hi havia un problema en la connexió d’aigües fecals i pluvials i que, segurament, 
l’Administració de la comunitat autònoma en molt poc temps solucionarà els 
problemes. 
 
Preguntes escrites del grup municipal PSM-Esquerra-Verds presentades mitjançant 
escrit de data d’entrada 26 de febrer de 2009, núm. 2841 de RGE: 

 
“1- Al passat Ple ordinari, el regidor d’Urbanisme, tot i afirmar que ho farien tan 
aviat com fos possible, va explicar que no confiava que abans de sis mesos es 
poguessin resoldre les al·legacions al PGOU.  Donat que en poques setmanes es 
complirà el termini de dos anys que fa que el Pla General decaigui i s’hagin de 
començar de bell nou moltes accions, formulam la següent pregunta: 
 
És conscient l’equip de govern del perjudici que suposa per als ciutadans del 
municipi haver de començar de bell nou gran part de la feina del Pla General?  
Considera l’equip de govern un fracàs polític no haver pogut aprovar el Pla 
General dins els terminis establerts tot i gaudir d’una còmoda majoria absoluta?  
se sent traït aquest equip de govern per part d’algú de la seva confiança? 
 
2- El 2004 es va adquirir l’edifici de can Bauçà com a solució als problemes 
d’espai de l’Ajuntament de Manacor, des d’aleshores no se li ha adjudicat cap 
ús, tot i que tenim una sèrie de locals llogats amb un cost per l’Ajuntament, que 
recau damunt el conjunt de ciutadans, que a més li em d’afegir el que no em 
deixat de recaptar des de que en som propietaris i els costos que ha dut l’edifici, 
volem formular la següent pregunta: 
 
Pel concepte d’IBI quants euros hem deixat de recaptar per un edifici com can 
Bauçà del dia que ho vàrem adquirir fins avui?, que ens ha costat l’estudi de 
càrrega que s’ha dut a terme en aquest edifici, que per altra banda pensam que 
s’havia d’haver fet per part del propietari abans d’adquirir-lo?  i si faram el favor 
de tenir esment en no deixar els llums encesos un cop rera un altre amb el 
consum i gasto innecessari que això comporta. 
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3- El cementeri municipal genera residus assimilables a RSU (flors i ciris usats, 
etc) i de demolició, voluminosos i tòxics resultants de les petites reformes que 
s’hi fan. 
 
Pot explicar-nos quin tractament es dóna a tots aquests residus?”. 

 
A la primera pregunta, contesta al Sr. Amer Artigues que el Pla General ha tingut que 
anar adaptant-se a les diverses normatives que han sortit després de l’aprovació inicial i 
que aquest retràs gran part és degut al Consell de Mallorca, que ha tardat més d’un any 
en informar-lo; afirma que s’haurà d’exposar al públic una segona vegada el Pla 
General d’Ordenació Urbana ja que hi haurà modificacions substancials respecte al 
contingut de l’aprovació inicial; pel que fa a l’informe de les al·legacions presentades, 
algunes han quedat sense rubricar per l’anterior arquitecta Sra. Margalida Gelabert; per 
altra banda, assenyala que l’Ajuntament de Palma ha agafat al Sr. Planas, incorporant-lo 
en la seva Gerència d’Urbanisme, i ara assumirà l’arquitecte Sr. Pascual l’impuls tècnic 
del Pla General;   per acabar, mostra el seu interès i optimisme en continuar amb el 
PGOU.       El Sr. Llodrà Gayà recrimina que es fes un fitxatge de confiança sense tenir 
clàusules de garantia en la permanència del tècnic i recorda que la segona exposició 
pública del Pla General pot implicar l’incompliment dels convenis urbanístics aprovats.   
El batle mostra el seu rebuig amb l’actuació de l’Ajuntament de Palma a l’haver 
contractat al Sr. Planas sense avisar a l’Ajuntament de Manacor i, en conseqüència, es 
sent traïcionat per dita institució. 
 
A la segona pregunta,  contesta el Sr. Bosch Lliteras que l’edifici municipal no paga 
IBI, la quota líquida anual era de 2.000 euros, l’estudi de càrrega és de 13.730 euros, i, 
pel que fa a l’assumpte dels llums, tindrà especialment esment que romanguin apagats 
en tots els edificis quan no s’utilitzin. 
 
A la tercera pregunta, el Sr. Nicolau Girart contesta que hi ha contenidors de 200 litres 
per als residus, com són les flors, que quan estan plens es transporten per al seu 
tractament corresponent; pel que fa a la resta de materials d’obres, es duen per al seu 
tractament a Mac Insular; quan als restes cadavèrics, es col·loquen a l’ossera;  finalment 
assenyala que hi ha un forn on es cremen determinats residus d’acord amb la normativa 
vigent.   El Sr. Pasqual García creu que les coses no són com les ha exposades el Sr. 
Nicolau perquè en aquests moments s’estan cremant il·legalment ciris, flors, etc, la qual 
cosa suposa l’incompliment de la normativa municipal que prohibeix cremar aquests 
tipus de residus i que tota aquesta situació irregular dóna una mala imatge de 
l’Ajuntament.    El batle pren nota de les observacions del Sr. Pasqual però li recorda 
que actualment s’estan incinerant residus a son Reus, consentint-lo el govern del 
Consell de Mallorca.    
 
Preguntes orals: 
 
El Sr. Garcia Boza pregunta al Sr. Rosselló quina situació es troba el Punt Verd. 
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El Sr. Rosselló indica que li contestarà el proper plenari. 
 
El Sr. Castellano Gallardo pregunta perquè no s’ha contestat per escrit a la seva petició 
de quantes persones ocupen places reservades a persones amb minusvàlues. 
 
El Sr. Bosch Llitera diu que li contestarà en el proper plenari. 
 
El Sr. Mateu Capllonch pregunta en quina situació es troba l’estudi de transports i el Pla 
de Mobilitat. 
 
El Sr. Nicolau Girart contesta que ja està fet l’estudi de transports. 
 
El Sr. Rosselló, pel que fa al Pla de Mobilitat, contesta que també ja tenen les dades 
demanades i es passaran properament als grups polítics. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat pel Govern 
de les Illes Balears números 0421069 al 0421095, ambdós inclosos. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 


